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Jaarverslag 2024 Ledencommissie Fryslân 

 

Politiek klimaat 

In politiek opzicht was 2024 voor de natuur geen positief jaar.  Donkere wolken pakten 
zich samen toen het nieuwe kabinet zijn plannen in september bekend maakte. Het 
herstel van de natuur in kwetsbare gebieden werd vooral in handen gelegd van de 
boeren – het zogeheten agrarisch natuurbeheer. Middelen en maatregelen werden sterk 
afgezwakt terwijl we juist een tandje bij zouden moeten zetten om de natuur te 
herstellen.  

Zo ging het Nationaal Programma Landelijk Gebied van tafel. Daar bleek geen geld meer 
voor te zijn nadat tijdens de onderhandelingen van de coalitiepartijen uit het fonds van 
25 miljard  euro 20 miljard werd verhuisd naar andere doeleinden. De  besprekingen over 
het Friese deel van het programma werden onmiddellijk gestaakt.  

Het is goed dat veel beleid is vastgelegd in EU-regelgeving waar Nederland zich hoe dan 
ook aan moet houden. Maar of ons land aan deze eisen en richtlijnen zal kunnen 
voldoen is maar zeer de vraag. Gelukkig zien we, mede door het werk van 
Natuurmonumenten, ook wel vooruitgang van natuurwaarden. Intensief beheer zoals in 
de Haulerpolder, samenwerking met natuurinclusieve boeren en herstelmaatregelen 
waarvan het kadeherstel in het Fochteloërveen de meest spraakmakende is, dragen 
aanzienlijk bij aan het natuurherstel in onze provincie.  
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Op de bres voor natuur en water 

In april waren boswachters van Natuurmonumenten aanwezig in de Tweede Kamer bij 
het Commissiedebat Stikstof, Nationaal Programma Landelijk gebied en Natuur. 
Collectief gekleed in groen vroegen boswachters en ecologen van Natuurmonumenten 
en andere natuurorganisaties aandacht voor de alarmerende staat van de natuur en de 
noodzaak van snelle actie. Nergens in Europa gaat het zo slecht met natuur als in 
Nederland. De organisaties zijn van mening dat er vaart gemaakt moet worden met de 
uitvoering van de plannen die in het Nationaal Programma Landelijk Gebied zijn 
gemaakt.  

Het publiek werd opgeroepen om beterschapswensen voor de natuur in te sturen. Daar 
werd massaal gehoor aangegeven. Er kwamen 81.497 beterschapswensen voor de 
natuur binnen. Boswachters van Natuurmonumenten overhandigden die wensen aan 
Tweede Kamerleden. Een draagvlakonderzoek dat Natuurmonumenten in april 
publiceerde, toonde aan dat 86% van de inwoners van Nederland wil dat de overheid de 
natuur in Nederland beter beschermt. De boswachters overhandigden eerder al aan 
Kamerleden een manifest met vier concrete oplossingen. 

 

Ledenraad en ledencommissie 

De ledenraad van Natuurmonumenten bestaat uit ledenvertegenwoordigers uit alle 
regio’s in Nederland. Deze maken allemaal deel uit van de ledencommissies. 
Ledencommissie Fryslân leverde, na intrede in juni van Elske Schuurmans en Els Boon, 
vijf ledenvertegenwoordigers in de ledenraad. De ledenraad is in 2024 driemaal bij 
elkaar geweest en keurde het jaarverslag van 2023 goed, evenals de begroting voor 
2025. De thema’s die plenair werden besproken waren Langetermijndoelen voor de 
natuur en Beweging - Natuurmonumenten wil niet alleen natuurbeheerder zijn maar ook 
mensen in beweging brengen voor de natuur. De ledenraad nam na acht jaar afscheid 
van Liesbeth Meijer en eind december verliet Liesbeth ook de ledencommissie, waar zij 
zich tien jaar lang met hart en ziel voor ingezet had. Daarmee werd aanvulling van de 
ledencommissie met nieuwe leden urgent. Een wervingsactie eind 2024 leverde maar 
liefst vier nieuwe leden op. 
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Samenstelling en bijeenkomsten 

De ledencommissie kwam in het afgelopen jaar achtmaal bij elkaar voor overleg. De 
jaarlijkse BOTT-dag (Benen Op Tafel Tijd) waarop het werk van de  ledencommissie in het 
afgelopen jaar wordt geëvalueerd en de plannen voor het komende jaar gemaakt, werd 
noodgedwongen uitgesteld naar begin 2025. In januari 2024 wisselden enkele leden van 
functie. Hinderijke Lanjouw werd co-voorzitter in de plaats van Bert Lenten en deze nam 
de rol van Hubert Oversteegen als penningmeester over.  
De jaarlijkse ledenbijeenkomst met algemene ledenvergadering vond plaats op 25 maart 
in Leeuwarden. Hiervan is een apart verslag gemaakt.  
De meeste leden van de ledencommissie namen in april deel aan de landelijke 
ledenraad-excursie. We werden onthaald in het toen zeer recent gerenoveerde jachtslot 
de Mookerheide en de prachtige omgeving, beide in bezit van Natuurmonumenten. De 
ledencommissies van Groningen, Drenthe en Friesland spraken op 2 november in 
Kardinge over mogelijke samenwerking bij projecten en over de ontwikkelingen in de 
verschillende provincies.  
 

Nieuwsflitsen 

Communicatie van ledencommissie Fryslân met de leden verloopt via een bijeenkomst 
en/of excursie, via de website (Ledencommissie Friesland | Natuurmonumenten) en 
door middel van de nieuwsbrief. Deze Nieuwsflits is vijfmaal verschenen; één nummer 
was in zijn geheel gewijd aan het versterken van de ledencommissie.  Van alle leden 

https://www.natuurmonumenten.nl/ledencommissies/ledencommissie-friesland
https://www.natuurmonumenten.nl/ledencommissie-friesland/wat-doet-de-ledencommissie
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ontvangt 75% de Nieuwsflits in zijn of haar mailbox. Tien jaar werkten we met een 
klankbordgroep die één- of tweemaal per jaar schriftelijk geraadpleegd werd. De 
respons viel altijd tegen en we hebben de klankbordgroep opgeheven – uiteraard na 
raadpleging van de klankbordgroep. Om beter te weten wat er in de achterban speelt 
willen we nu in de nieuwsbrief af en toe een poll opnemen. We hopen daarmee meer 
leden te betrekken. Regelmatig lopen we ook mee bij een excursie en geven daar 
informatie over de ledencommissie. 
 
 

Beheereenheid 

Beheereenheid Fryslân doet regelmatig een beroep op de ledencommissie. Voor de 
uitvoering van festiviteiten als de ‘Pake- en beppeweek’ in het Fries Natuurmuseum, het 
Slotplaatsfestival en de OERRR Wilde Buitendagen in het Lycklamabos hebben we met 
veel enthousiasme de helpende hand geboden. Ook werkten we mee aan het 
bezoekersonderzoek in het Fochteloërveen. Verder hebben we deelgenomen aan de 
kwaliteitstoetsen van Fochteloërveen, Schiermonnikoog (2x), en Haulerpolder. Deze 
gebieden worden één keer per zes jaar getoetst om na te gaan of het beheer leidt tot de 
vastgestelde natuurdoelen. Daarnaast worden we jaarlijks door de 
gebiedscoördinatoren op de hoogte gebracht van de ontwikkelingen in alle gebieden en 
denken we mee over het beleid en de strategie in onze regio. Dat doen we door deel te 
nemen aan het overleg met de gebiedsmanager en- coördinatoren, provinciaal 
ambassadeur, ecoloog en PR-medewerker.  

 

Van Hall Larenstein 
 
Ledencommissie Friesland wil meer jongeren tussen 20 en 30 jaar betrekken bij de 
verenigingszaken en de ledencommissie. Voor dit doel heeft de commissie al meerdere 
jaren contact met Hogeschool Van Hall Larenstein (VHL). Inmiddels is het zover dat er 
concrete stappen gezet zijn. Alle eerstejaarsstudenten hebben een college over 
werkwijze, doelstelling en besluitvorming van vereniging Natuurmonumenten gevolgd. 
Samen met de VHL heeft de ledencommissie een enquête over Natuurmonumenten als 
“beweging” gemaakt voor de studenten. Vervolgens hebben studenten en 
ledencommissie met elkaar over de uitkomst van de enquête gediscussieerd en heeft de 
ledencommissie de zienswijze en verschillende zeer bruikbare ideeën van de studenten 
overgebracht aan het bestuur van Natuurmonumenten. Deze efficiënte manier van 
werken is bij VHL nu in het curriculum opgenomen en wordt jaarlijks uitgebreid naar 
andere leerjaren en in de toekomst naar andere studierichtingen.  
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Plannen voor 2025  
 
Tegelijk met een evaluatie door de ledencommissie van alle activiteiten in 2024 werden 
ook de plannen voor het volgende jaar vastgesteld en de werkzaamheden opnieuw 
verdeeld. De commissieleden zullen zich weer vol goede moed en enthousiasme 
inzetten voor het behoud en herstel van onze prachtige Friese natuur, van Waddenzee 
tot Fochteloërveen en van veenweidegebieden tot bossen. 
 
 
De Ledencommissie bestaat aan het eind van 2024 uit:  

• Liesbeth Meijer, LC-lid, secretaris en contactpersoon  
• Hubert Oversteegen, LC-lid, co-voorzitter en contactpersoon, LR lid tweede 

zittingstermijn vanaf 2022  
• Bert Lenten, LC-lid, penningmeester, LR lid tweede zittingstermijn vanaf 2023  
• Hinderijke Lanjouw, LC-lid, co-voorzitter, LR lid eerste zittingstermijn vanaf 2022 
• Elske Schuurmans, LC-lid vanaf 2023, LR lid eerste zittingstermijn vanaf juni 2024 
• Els Boon, LC-lid vanaf 2023, LR lid eerste zittingstermijn vanaf juni 2024 
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Van links naar rechts: Hubert Oversteegen, Elske Schuurmans, Hinderijke Lanjouw, Bert 
Lenten, Liesbeth Meijer en Els Boon 

 


